
Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget

Til: Klima-, energi- og forsyningsministeren

Dato: 9. januar 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KEF alm. del

Spørgsmål 197
Vil ministeren redegøre for, om der, som beskrevet i artiklen »De tjente pludselig styrten-
de på energihandel: Nu er ny forklaring dukket op« på finans.dk den 28. november 2023, 
findes en mekanisme i Energinets behandling af geografiske forskelle på det såkaldte 
intraday-markedet, som har givet store gevinster til energimellemhandlerne, og i bekræf-
tende fald estimere, hvad en sådan gevinst har beløbet sig til eller forventes at beløbe 
sig til for henholdsvis år 2022, 2023 og 2024? Vil ministeren yderligere redegøre for, om 
det er ministeriets vurdering, at implementeringen af den omtalte ‘flaskehals-afgift’ på in-
traday-markedet vil løse problemet, og hvornår en sådan afgift forventes implementeret?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Sigurd Agersnap 
(SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på sigurd.agersnap@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Horn Langhoff
formand
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